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DPr-BRM-II.0012.19.13.2023 

Protokół nr 72/XI/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 15 listopada 2023 r.  

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   8 radnych  

obecnych   -   8 radnych  

nieobecnych  -   0 radnych 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 71 z dnia 6 listopada 2023 r.  

3. Informacja Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych UMŁ na temat realizacji 

szczepień w jednostkach podległych Miastu. 

4. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

III. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz powitał obecnych radnych oraz 

zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1. - Przyjęcie porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poinformował zebranych, iż 

proponowany porządek został poszerzony o projekt uchwał Rady Miejskiej w Łodzi – druk nr 

248/2023. 
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Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia po zmianach.  

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 71 z dnia 6 listopada 2023 r.  

3. 2a. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz 

zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk 248/2023. 

4. Informacja Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych UMŁ na temat realizacji 

szczepień w jednostkach podległych Miastu. 

5. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Radny p. Władysław Skwarka zapytał o możliwość wprowadzenia do porządku punktu dot. 

uzupełnienia składu Rady Społecznej MCM „Górna” omawianego na posiedzeniu Komisji w 

dniu 28 sierpnia br., ponieważ do tej pory nie został przedstawiony do opinii Komisji.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że zorientuje się na jakim etapie jest przygotowywanie projektu uchwały w 

tym temacie.  

 

W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz 

poddał pod głosowanie przyjęcie porządku. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad.  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 71 z dnia 6 listopada 2023 r.  

Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji poddał protokół pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała protokół. 
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Ad pkt 2a. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok- druk 248/2023. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel omówiła projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk nr 

248/2023 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 3. Informacja Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych UMŁ na temat realizacji 

szczepień w jednostkach podległych Miastu. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka na 

wstępie poinformowała, iż uzyskała informację w kwestii projektu uchwały w sprawie 

uzupełnienia składu Rady Społecznej przy MCM „Górna”, który obecnie jest procedowany i 

ma zostać przedstawiony na najbliższej sesji Rady Miejskiej w Łodzi.  

 

Następnie Zastępca Dyrektora przedstawiła Informację na temat realizacji szczepień w 

jednostkach podległych Miastu, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy ilość szczepionek jest wystarczająca aby zapewnić 

popyt? 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że nie ma sygnałów, że są braki.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że w zeszłym roku brakowało szczepionek przeciwko 

grypie.  
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Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że niestety Wydział nie posiada informacji jaka jest dostępność szczepionek w 

aptekach, ponieważ to nie Urząd je zakupuje, tylko Centra Medyczne. Centra medyczne 

zakupiły je na przełomie sierpnia i września, w takich ilościach, w jakich miały 

zakontraktowane środki. Szczepionki jeszcze są dostępne.  

 

Przewodniczący Miejskiej Rady Seniorów p. Zbigniew Weremczuk stwierdził, że w 

przychodni do której należy, pierwsze szczepionki pojawiły się dużo wcześniej, niż te z puli 

publicznej, które są dostępne dopiero od tygodnia. To był bardzo dobry zamysł, ponieważ 

grypa już niestety atakuje, a dla seniorów jest ona szczególnie niebezpieczna.  

 

Radna p. Justyna Chojnacka - Duraj poprosiła o informacje na temat szczepionek przeciw 

grypie dla dzieci.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że szczepieniami głównie zajmuje się Sanepid. Wydział może pozyskać 

informacje w tej sprawie z MCM-ów. Szczepienia dla dzieci są bezpłatne, ponieważ obejmują 

osoby do 18-ego roku życia.  

 

Radny p. Władysław Skwarka stwierdził, że nie ma aż tak dużego zainteresowania 

szczepieniami dzieci na grypę.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że to zależy od świadomości zdrowotnej osób, które podejmują decyzję, czyli 

rodziców. Ogólnie do Wydziału nie trafiały sygnały, że ktoś chce się zaszczepić i są z tym  

problemy. 

 

Radna p. Justyna Chojnacka - Duraj stwierdziła, że powodem jest brak zainteresowania 

rodziców.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że być może tak, a być może zainteresowanie jest w pełni zaspakajane u 

lekarza pierwszego kontaktu, który decyduje o kwalifikacji do sczepienia.  
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Radna p. Justyna Chojnacka - Duraj zapytała, czy szczepionka dla dzieci jest 

refundowana? 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że tak.  

 

Inspektor w Wydziale Zdrowia i Spraw Społecznych p. Katarzyna Wąsik dodała, iż jest 

to preparat o nazwie Fluarix Tetra podawany od 6 miesiąca życia dziecka.  

 

Przedstawicielka OZZPiP p. Małgorzata Wilk zapytała o szczepionkę dla ludzi w wieku 

dorosłym i senioralnym o nazwie Vaxigrip. Jest ona najbardziej pożądana, ponieważ po 

innych szczepionkach pojawiają się niepożądane reakcje. Czy Wydział ma wpływ na zakup 

konkretnej szczepionki? 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że Wydział nie zakupuje szczepionek. To jest w gestii danej poradni i 

prawdopodobnie zależy to od hurtowni, w której się zaopatruje, od proponowanej w hurcie 

ceny. Oczywiście muszą to być szczepionki, które są dopuszczone do obrotu. Takie też było 

zastrzeżenie w postępowaniu konkursowym.  

 

Przedstawicielka OZZPiP p. Małgorzata Wilk odpowiedziała, że ponieważ jest 

pielęgniarką to posiada bezpośrednią wiedzę, iż dużo osób rezygnowała z konkretnych 

szczepionek w poradni i zakupywało we własnym zakresie. Najprawdopodobniej przy 

wyborze szczepionek przez poradnię, najbardziej liczył się czynnik ekonomiczny.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że wobec tego Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych sprawdzi tę sytuację, 

choćby dla własnej wiedzy, ponieważ w postępowaniu przetargowym nie było konkretnego 

wskazania szczepionki, ponieważ byłoby to niezgodne z zasadami przetargowymi.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk zapytała ile środków finansowych 

zostało przekazane w obecnym sezonie jesiennym na zakup usług szczepionkowych i jak się 

to przełoży na ilość osób, które będą mogły z tej usługi skorzystać?  
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Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że sezon grypowy trwa maksymalnie do końca roku z racji budżetowych. 

Wiosną nie wykonuje się szczepień. Zakup usług szczepionkowych ułatwia pacjentowi brak 

rejonizacji. Niestety kompleksowa usługa w tym zakresie w dowolniej przychodni, przekłada 

się również na droższą cenę, droższą niż szczepionka. W tym roku jest to kwota 390 635 zł. 

na 3407 szczepionek. Kosztuje to drożej niż w ubiegłym roku.  

 

Radny p. Władysław Skwarka zwrócił uwagę, iż jeżeli refundowane są szczepionki dla 

dzieci, to powinny być również refundowane seniorów.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że od 1 listopada br., w aptekach mogą zaszczepić się Seniorzy po 65. roku 

życia oraz dzieci i młodzież do 18. roku życia bezpłatnie. Natomiast wszystkim pomiędzy 18. 

a 65. rokiem życia przysługuje w 2023 roku 50% refundacji na szczepionkę przeciw grypie. 

W następnych latach główny nurt Miasta powinien pójść w edukację, w podnoszenie 

świadomości w tym zakresie i zachęcanie do szczepień.  

 

Ad pkt 4. – Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Radny p. Bogusław Hubert jako Przewodniczący Rady Społecznej w Miejskim Centrum 

Medycznym im. dr. Karola Jonschera w Łodzi przedstawił sprawę dot. obecnie 

wykonywanych, jak i planowanych w kolejnych latach przez Centrum, remontów 

poszczególnych obiektów oraz związanych z tym wydatków finansowych. Wyraził swoje 

zaniepokojenie i obawę, iż Miasto wycofa się z tej inwestycji choć było zapewnienie o jej 

kontynuowaniu. Kosztorys dalszych planów remontowych został obecnie zaktualizowany i 

jego wartość wzrosła o 1 mln 400 tys. zł. W związku z powyższym, wyraził swoje 

zainteresowanie dalszymi planami Miasta w tej kwestii.  

 

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że na następnym posiedzeniu Komisji planowanym 

w dniu 29 listopada br. będzie omawiany projekt budżetu Miasta na 2024 rok i wówczas 

Komisja powróci do tego zagadnienia w ramach przedmiotowego punktu porządku obrad.  

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany. 
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Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz podziękował za udział w obradach 

i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła     Przewodniczący Komisji 

 

Monika Ograbek-Kiełpińska      Sebastian Bohuszewicz 

 


